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70. výročie založenia školy 

 

lávnosť k 70. výročiu školy sa konala 7. októbra 2016. Prvá časť sa začala v Dome 

umenia slávnostnou akadémiou. Následne sa všetci zúčastnení hostia presunuli do 

priestorov školy, kde pre pozvaných hostí bola pripravená slávnostná recepcia. 

Jedenásťtisíc absolventov, dvesto učiteľov a desať riaditeľov. 

V Dome umenia  sa zišli bývalí aj súčasní študenti 

i pedagógovia, aby spoločne pomohli svojej Alma mater 

prekročiť prah do ďalšieho desaťročia. Viac ako 600 

návštevníkov prichádzajúcich po červenom koberci zaplnilo 

sálu do posledného miesta a po zhasnutí svetiel ich privítali 

moderátori večera Karin Olasová a Přemysl Boublík. Po 

úvodnom videu prezentujúcom Piešťany a, samozrejme, Hotelovú akadémiu Ľ. Wintera prišli 

na rad príhovory plné gratulácií a obdivných slov. Slova sa ujal predseda Trnavského 

samosprávneho kraja Tibor Mikuš, primátor mesta Piešťany Miloš Tamajka a riaditeľ 

Hotelovej akadémie Ľ. W. Ladislav Blaškovič. 

Obecenstvu sa prihovorili aj bývalí študenti a pedagógovia školy. Na pódiu sa vystriedali 

zástupcovia všetkých generácií absolventov. Dom umenia bol obsadený do posledného miesta, 

bývalí aj súčasní študenti búrlivo tlieskali všetkým prítomným pedagógom a spomínali aj na 

tých, ktorí sa jubilea Hotelovej akadémie Ľudovíta Wintera nedožili.  

Predseda Trnavského samosprávneho kraja Tibor Mikuš vyslovil úprimné poďakovanie 

všetkým, ktorí sa zaslúžili o dobré meno školy.  

Prítomných pozdravil aj primátor mesta Piešťany Miloš Tamajka, ktorý je tiež absolventom 

našej školy. Škole poprial ešte veľa pekných rokov, dobrých pedagógov a šikovných študentov. 

Riaditeľ školy Ladislav Blaškovič vo svojom príhovore povedal prítomným: 

„Môj vzťah k škole je veľmi osobný. Prvé stretnutie sa začalo skoro pred 

tridsiatimi rokmi, kde som ako žiak vstrebával informácie a chcel som sa 

naučiť čo najviac. K tomu mi pomáhalo veľa osobností zo školy, ktorým dnes 

môžem byť kolegom či dokonca mnohým priateľom. Spolupráca pokračovala 

v praxi, kde som začal žiakom odovzdávať informácie ako inštruktor praxe. A 

môj život ma nasmeroval tak, aby som sa pred pätnástimi rokmi vrátil a mohol 

posúvať svoje vedomosti smerom k mladým ľuďom ako učiteľ a už štyri roky ovplyvňovať 

riadenie školy“. Aké je riadiť takú významnú inštitúciu priznal aj novinárom: „Je to veľká 

výzva, príležitosť, uznanie, hrdosť, radosť.“  

Pri tejto príležitosti si riaditeľ školy prevzal ocenenie od predsedu Trnavského samosprávneho 

kraja Tibora Mikuša a zároveň aj plaketu mesta Piešťany od primátora Miloša Tamajku. 

Ako posledný prítomných pozdravil súčasný študent Mário 

Stankovský, ktorý je prapravnukom Imricha Wintera. 

S 
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V programe sa predstavili žiaci zo základnej umeleckej školy a 

rovnako aj hotelky, keď dobovou scénkou predviedli, ako 

vznikala škola. Na pódiu sa predviedli aj tanečníci z Lúčnice a 

spevák Adam Ďurica. Pri tejto príležitosti boli uvedení  do Siene 

slávy Jozef Kočár, Alexander 

Bayer a Augustín Koprna. 

Presne 70 rokov po svojom založení je škola vo vynikajúcej 

kondícii. Počet záujemcov o 

štúdium stále dvojnásobne 

prevyšuje počet voľných miest 

a žiaci i učitelia slávia úspechy 

na najvyššej úrovni. Dôkazom je poďakovanie ministra 

zahraničných vecí Miroslava Lajčáka, ktorý škole pri 

príležitosti jej narodenín poslal list. 

Touto formou svojich nasledovníkov pozdravil aj Jozef Ábel Gogol, jeden z prvých 

absolventov hotelovej školy, ktorý svoju hoteliersku dráhu začínal vo Vysokých Tatrách, ale 

odišiel do Chile a Brazílie. Pracoval ako riaditeľ hotela Hilton v Portoriku a neskôr otvoril svoj 

vlastný hotel. Aktuálne je honorárnym konzulom 

Slovenskej republiky pre Portoriko. „Oplatí sa dobre učiť, 

o to to bude potom ľahšie v praxi,“ odkázal študentom. 

A na záver jeden odkaz od bývalého absolventa Ivana 

Antalu riaditeľa rádia Expres: „K 70 škole želám, aby 

bola stále taká veselá, mladá, svieža, drzá a hravá, ako si 

ju pamätám z mojich študentských čias, a aby naďalej 

produkovala ľudí schopných uplatniť sa kdekoľvek, kam 

ich osud zaveje.“ 

Po skončení slávnostnej akadémie v Dome umenia sa zúčastnení hostia presunuli do priestorov 

školy, kde pokračovala veľká stretávka hotelákov. 
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Aj takto sme sa zviditeľnili  

 

iaci našej školy sa pravidelne zúčastňujú rôznych odborných súťaží, kde sa umiestňujú na 

popredných miestach. Ako už tradične zabodovali aj na súťaži stredoškolskej odbornej 

činnosti. V tomto školskom roku sme mali zastúpenie v troch odboroch, kde našu školu 

reprezentovali žiaci Dominika Fáberová, Šimon Janík a Michal Zámečník v odbore voľný čas, 

Emil Adamkovič a Petra Jamrichová v odbore ekonomika a riadenie, Bibiána Malíková 

a Daniel Cisár v odbore cestovný ruch, hotelierstvo a gastronómia.  

So svojimi postrehmi a skúsenosťami zo stredoškolskej odbornej činnosti sa s nami podelili. 

 

 

1. Prečo si sa rozhodol/a zapojiť do SOČ? 

 

Biba: 

„Už 3. rok sa na škole venujem práci  s čokoládou.  Práca s ňou ma baví, a preto som sa 

rozhodla podeliť so svojimi zručnosťami a vedomosťami, ktoré som nadobudla a chcela 

som s touto problematikou oboznámiť aj iných. Inšpirovať ich a možno aj priviesť k 

čokoláde, keďže je to odbor menej známy a je málo  ľudí, ktorí sa tomu venujú. Taktiež 

nie je veľa odborných škôl, ktoré by poskytli študentom vedomosti z oblasti čokolády.“ 

 

Peťa: 

„Keď ma s týmto nápadom oslovila pani profesorka, nezdalo sa mi to ako dobrý nápad, 

no postupom času, ako som nad tým rozmýšľala, som si povedala, prečo to neskúsiť. 

Bolo to niečo nové,  zaujímavé a tak som sa rozhodla to vyskúšať a neľutujem.“ 

 

Šimon: 

„Pretože som mal veľmi zaujímavú tému (o káve a našom klube Academic Barista). 

A chcel som odprezentovať našu myšlienku a zmysluplné využívanie voľného času.“ 

 

Dominika: 

„Do súťaže SOČ som sa zapojila preto, lebo som usúdila, že aktivita, ktorej sa venujem 

vo voľnom čase je veľmi zaujímavá, inovatívna, má veľký potenciál a stálo by za to ju 

spracovať v písomnej,  i praktickej forme, a tak informovať o novom spôsobe 

zdobenia.“  

 

Daniel: 

„Bol to priestor využiť svoje vedomosti a skúsenosti na vytvorenie práce, ktorá by 

mohla uspieť a byť prínosom do gastronómie.“ 

 

2. Bola tvoja práca prínosom aj pre ostatných? 

 

Biba: 

„Myslím, že áno. V mojej práci nájdete niekoľko návodov a postupov ako si vyrobiť 

pralinky alebo iné čokoládové skvosty v domácich podmienkach bez využitia 

špeciálnych strojov. Taktiež ako správne postupovať pri práci a čomu sa vyhnúť.“ 

 

Ž 
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Peťa: 

„Ako sa to vezme. Keďže moja práca bola zameraná na spravodlivý obchod a podporu 

slovenských farmárov, možno niektorí študenti si uvedomili, že nákupom od 

slovenských farmárov máme záruku vyššej kvality produktov a tieto produkty nie sú 

dopované  škodlivými látkami.  Ale myslím, že možno v dospelosti sa tým budeme 

zaoberať viac ako teraz, keď sme ešte na škole.“ 

 

Šimon: 

„Myslím si, že určite áno, okrem teoretickej časti sme sa venovali aj praktickej príprave 

kávy, ktorú si každý vie jednoducho urobiť aj doma.“ 

 

Dominika: 

„Každopádne áno, nakoľko som i zrealizovala stretnutia Tvoriliek a ukázala študentom 

i laickej verejnosti nový spôsob trávenia voľného času. Pozitívne odozvy verejnosti i 

študentov svedčia o tom.“ 

 

Daniel:  

„Prostredníctvom práce mohli zistiť, že niekedy stačí trocha tvorivosti k vytvoreniu 

chutného nápoja, ktorý je možné spraviť v pokoji domova.“ 

 

3. Bolo hodnotenie komisie objektívne? 

 

Biba: 

„Áno, hodnotenie komisie bolo objektívne a celklovo pôsobili veľmi milo a 

profesionálne. Otázky primerané, týkali sa výlučne práce, celkovej problematiky práce 

a samotnej prezentácie. Prípadne boli otázky zamerané na určité nezrovnalosti, ktoré 

komisia postrehla, alebo otázky, ktoré neboli v práci zodpovedané.“  

 

Peťa: 

„Podľa môjho názoru hodnotenie komisie bolo objektívne. Komisia sa snažila 

spravodlivo vyhodnotiť práce,  aj keď to nemali ľahké, keďže každá práca bola niečim 

zaujímavá. No napokon však boli ocenené práce a autori, ktorí si to zaslúžili, a bolo 

vidieť, že do práce vložili veľa úsilia.“ 

 

Šimon: 

„Neviem to posúdiť. Bol som v kategórii voľný čas, kde sú témy naozaj rôznorodé a nie 

presne zamerané na jedno odvetvie ako napríklad gastronómia alebo technika.“ 

 

Daniel: 

„Pri každom súťažiacom komisia hodnotila kladné aj záporné prvky každej práce.“ 

 

4. Ako silná bola tvoja konkurencia? Zaujala Ťa niektorá z konkurenčných tém? 

 

Biba: 

„Z môjho pohľadu bola konkurencia priemerná. Prevahou boli témy orientované na CR. 

Niekoľko tém bolo zameraných na úplne odlišné oblasti, ktoré do našej kategórie vôbec 

nepatrili. Zo všetkých ma zaujala téma, ktorá obsadila 2.miesto a týkala sa cestovného 
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ruchu v nitrianskom regióne. Bola veľmi dobre spracovaná a študentka to mala dôsledne 

premyslené a prepracované.“  

 

Peťa: 

„Konkurencia na celoštátnom  kole bola, samozrejme, silnejšia ako na krajskom.  Na 

krajskom kole ma zaujala téma , ktorá porovnávala letecké spoločnosti a na celoštátnom 

kole ma zaujala téma, ktorá sa zaoberala vývinom novej železničnej spoločnosti na 

Slovensku.“ 

 

Šimon: 

„Niektoré práce boli zaujímavé, ale samotná prezentácia a vystupovanie na veľmi slabej 

úrovni... A keďže aj to je kritérium, ktoré sa zarátava do celkového hodnotenia, bol som 

prekvapený z umiestnenia súťažiacich.“ 

 

Dominika: 

„Tohtoročná účasť študentov na krajskom kole SOČ v kategórii Problematika voľného 

času bola enormne veľká, okolo 11-12 súťažiacich. V iných kategóriách bolo menej 

účastníkov, z čoho sa jednoznačne ľahšie postúpilo na 1., 2., alebo 3. miesto.“ 

 

Daniel: 

„Niekoľko prác bolo výborných, ale hodnotí sa to ťažko, pretože väčšina z nich sa 

zaoberala cestovným ruchom.“ 

 

5. Zapojil/a by si sa do SOČ znova? 

 

Biba: 

„Keďže som sa na tejto súťaži zúčastnila po prvýkrát, nadobudla som skúsenosti a väčší 

rozhľad o celom priebehu súťaže. Bola to veľmi dobrá skúsenosť a určite by som sa 

zúčastnila ešte raz a snažila sa byť lepšia, pripravenejšia a vyhla sa zbytočným chybám.“ 

 

Peťa: 

„Áno, zapojila. Bola to nová skúsenosť pre mňa, ktorá mi dodala odvahu pri 

prezentovaní práce a samozrejme som nadobudla veľa nových informácií.“  

 

Šimon: 

„SOČ som sa zúčastnil už druhýkrát, a ak by som tento rok nematuroval, určite by som 

sa zapojil znova“ 

 

Dominika: 

„Zapojila.“ 

 

Daniel: 

„Rád by som sa s prácou z barmanstva  zapojil znova.“ 
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6. Aký prínos mala práca pre teba? 

 

Biba: 

„Bol to veľmi dobrý pocit oboznámiť  aj iných ľudí, rovesníkov o niečom,  o čom 

doposiaľ veľa vedemostí nemali. Samozrejme, všetci poznajú čokoládu, no nikto nevie 

koľko námahy, úsilia a precíznosti stojí za čo i len malom kúsku.“ 

 

Peťa: 

„Pri vypracovávaní práce a hľadaní informácií som sa veľa dozvedela o spravodlivom 

obchode, ako to funguje vo svete a koľko organizácií pomáha ľudom v núdzi práve 

obchodom. Zistila som, že práve nákupom produktov Fair Trade môžem aj ja pomôcť.  

Tieto produkty nie sú také škodlivé pre náš organizmus.“  

 

Dominika: 

„Naučila som sa množstvo nových vecí, prehĺbila si vedomosti s rôznymi programami 

/Powerpoint/, spoznala nespočetné množstvo ľudí.“ 

 

Daniel: 

„V prvom rade spokojnosť z toho, že  som mal možnosť realizovať svoje skúsenosti a 

vytvoriť prácu, ktorá reprezentovala našu školu.“ 

 

7. Budeš sa o danú tému zaujímať aj naďalej? 

 

Biba: 

„Určite áno. V hotelierstve vám tieto poznatky len pomôžu a nikdy neviete, kedy sa 

vám zídu. Taktiež ich využijem aj doma. Veď kto sa môže pochváliť, že si vie vyrobiť 

domáce pralinky či čokoládové dekorácie na rôzne dezerty?  Určite na čokoládu 

nezanevriem, pokiaľ budem mať monžosť  budem svoje zručnosti  a vedomosti 

rozširovať a možno sa niekedy v budúcnosti zamestnám v danom odbore.“  

 

Peťa: 

„Budem, keďže už teraz nakupujeme výrobky slovenských farmárov, určite v tom 

budeme pokračovať aj naďalej.“  

 

Šimon: 

„O kávu sa určite budem zaujímať aj naďalej. Gastronómia je odvetvie, ktoré ma 

nesmierne baví a napĺňa, preto ostávam verný práve tomuto fachu.“ 

 

Daniel: 

„Keďže sa barmanstvu venujem už dlhšiu dobu, tak by som rád v tom pokračoval a 

zdokonaľoval svoje schopnosti.“  

  

 

 

 



 

9 
 

8. Zmenil/a by si niečo v práci? 

 

Biba: 

„V mojej práci by som nezmenila nič. Myslím si, že je veľmi dobre spracovaná a môže 

slúžiť ako dobrý návod a prínos do modernej gastronómie.“ 

 

Peťa: 

„Nie. So svojou prácou  aj zameraním som bola spokojná.“  

Šimon: 

„Možno nejaké gramatické chyby. “ 

 

Dominika: 

„Určite sa vždy nájdu nejaké nedostatky, či menšie chybičky krásy, ktoré by sa dali 

vylepšiť.“ 

 

Daniel: 

„Myslím že video sme mohli ešte troška upraviť ale kvôli časovej tiesni sme to 

nezrealizovali.“ 

 

9. Ako si prežíval úspech po vyhlásení výsledkov? 

 

Biba: 

„Bola som veľmi prekvapená, keďže som individuálne v žiadnej súťaži doposiaľ 

nevyhrala. Z výhry som sa veľmi tešila.“  

 

Peťa: 

„Úspech na krajskom kole ma veľmi potešil,  keďže som sa tejto súťaže zúčastnila 

prvýkrát a nečakala som to vôbec. Na celoštátnom kole som sa neumiestnila no  bola 

som rada za skúsenosť, ktorú som získala a, samozrejme, som sa tešila z úspechov 

našich študentov.“  

 

Daniel: 

„Bolo to prekvapivé. Nečakal som vôbec, že by to mohlo skončiť 1. miestom. 

Spokojnosť prišla až na druhý deň, keď si to človek začne viac uvedomovať.“ 

 

 

Ďakujeme za vyjadrenia.  
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Riešiteľ Názov práce Umiestnenie 

Dominika Fáberová Tvorilky 

Marcipánová floristika- 

Sugarcraft flower 

3. miesto krajského kola 

Šimon Janík 

Michal Zámečník 

Academic Barista 5. miesto celoslovenskej  

prehliadky 

Emil Adamkovič Čo je moje to je aj tvoje 2. miesto celoslovenskej  

prehliadky 

Petra Jamrichová Skúsme si pomôcť navzájom 2. miesto krajského kola 

Bibiána Malíková Master chocolatier 4. miesto celoslovenskej  

prehliadky 

Daniel Cisár Signature drinks 1. miesto celoslovenskej  

prehliadky 
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Charitatívne zbierky 

 

rčite každý z nás vie, čo je to za pocit, keď nás hreje pri srdiečku...´. Nemusíme 

a predsa urobíme. Dáme, lebo chceme. Odoprieme si niečo, lebo chápeme, že ten 

druhý nemá to šťastie ako máme my – nie je taký zdravý, šťastný, spokojný. 

Takto rozmýšľajú mnohí študenti, ktorí podporili na našej škole dva projekty. 

V septembri – LIGU ZA DUŠEVNÉ zdravie – pod názvom „NEZÁBUDKY“ a v marci – 

LIGU PROTI RAKOVINE – pod názvom „Deň narcisov“. 

Je potešiteľné, že Liga proti rakovine poslala našej škole ďakovný list za podporu tejto akcie 

a zároveň poďakovanie za veľmi pekný výťažok 250 €. 

Ďakujem všetkým, ktorí prispeli a ktorí sa podieľali na týchto pekných humánnych akciách. 

U 


